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BRMG-KRW-X.0012.13.2014 
 

Protokół Nr 36-13/2014 
 
z posiedzenia Komisji Rewitalizacji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się dnia 15 
września 2014 roku (poniedziałek), rozpoczęte o godz. 16: 30, w sali nr 007 
Nowego Ratusza, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1 do 
protokołu.  
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu (7), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii i wniosków.   
 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Dariusz Słodkowski, Przewodniczący Komisji 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 34 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został dostarczony radnym pocztą elektroniczną 
w terminie regulaminowym. Porządek stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie następującego porządku obrad: 

 
1. Wnioski Komisji do budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok. 

Przedstawiają: członkowie Komisji 
 
 

2. Sprawy wniesione, wolne wnioski 
 

 
Głosowanie: 
Porządek został przyjęty 7 głosami za - jednogłośnie. 

 
Punkt – 1  

Wnioski Komisji do budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok. 
Przedstawiają: członkowie Komisji 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Zaproponowałem listę, kilku pozycji. Pierwsza propozycja. Jest to wniosek z 
zeszłego roku, tylko brzmi trochę inaczej tj.: 
1. Poprawa dostępności komunikacyjnej rewitalizowanego Dolnego Miasta 

poprzez przebudowę skrzyżowania w ul. Podwale Przedmiejskie z ul. Łąkową 
- budowa sygnalizacji świetlnej lewoskrętu oraz wytyczenie naziemnych 
przejść dla pieszych. 

 
Radny Piotr Skiba, członek Komisji 
Chodzi o to, żeby z ul. Łąkowej można było skręcić w lewo, ale Łąkowej od strony 
zajezdni licząc? 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Tak. 
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Radny Piotr Skiba, członek Komisji 
Jestem jak najbardziej za 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Przechodzimy do głosowania. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za - jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Następny wniosek: 
2. Opracowanie mapy krawężników uciążliwych dla pieszych i rowerzystów. 

Realizacja I etapu obniżania – szacunkowy koszt obniżenia 50 krawężników 
ok. 70 tys. zł. 

Chodzi o kompleksowe opracowanie takiej mapy dla całego miasta i realizacja 
obniżania tych krawężników etapowo. 
 
Radny Kazimierz Koralewski 
Jaki koszt obniżenia jednego krawężnika? 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
W przyszłym roku proponuję obniżenie 50 takich krawężników, przyjmując koszt 
obniżenia jednego krawężnika ok.500 - 700 złotych. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za - jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Kolejny wniosek: 
3. Uspokojenie ruchu w obszarze Głównego i Starego Miasta poprzez utworzenie 

ronda na skrzyżowaniu ul. Podwale Staromiejskiej i ul. Podmłyńska - koszt: 
30.000 zł. 

Jest przygotowana koncepcja tego ronda, która zakłada montaż takiej igły… 
 
Radna Agnieszka Owczarczak, członek Komisji 
I będzie można jechać na wszystkie kierunki? 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Tak, na wszystkie kierunki, bo przede wszystkim trzeba tam spowolnić, a po drugie 
ona się mieści w istniejących krawężnikach. Czyli nie trzeba będzie krawężników 
rozbierać, jest to tanie… 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za - jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Następny wniosek. 
4. Inauguracja programu "Bezpieczny Pieszy" - budowa infrastruktury dla 

niechronionych użytkowników ruchu w oparciu o najpilniejsze wskazania 
Miejskiej Rady Bezpieczeństwa Drogowego - koszt: 300 000 zł. 



 3

Miejska Rada Bezpieczeństwa Drogowego przygotowuje wytyczne, które z racji 
tego, że się nigdy nie mieszczą w środkach bieżących. Absolutnie nie chodzi o 
budowę progów, tylko oświetlenia, sygnalizacji, ewentualnie zwężenie szerokości… 
 
Radna Agnieszka Owczarczak, członek Komisji 
Chodzi o spowalniacze? 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Tak, ale nie typu poduszki, czy progi, bo ani ja nie jestem ich przyjacielem, ale 
będzie to jak mówiłem oświetlenie, świecące się znaki ledowe, masa 
instrumentarium, która jest zalecana MRB, natomiast ona, z racji tego, ze nie ma 
środków finansowych programowych dla nich, ona nie jest realizowana, a szkoda, 
bo niestety liczba osób, które zginęły w tym roku na drogach w Gdańsku zwiększyła 
się w stosunku do ostatnich lat. To jest program oczywiście kroczący i to będzie, co 
roku dodawane. Przechodzimy do głosowania. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 6 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym się. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Kolejny wniosek: 
5. Zerwanie asfaltu z bruku ul. Ogarnej na odcinku od ul. Garbary do ul. 

Pocztowej. 
To jest wniosek z zeszłego roku, który zostanie zrealizowany, jednak on jest 
powtórzony, rozmawiałem, i z ZDiZ i z prezesem Skarbkiem, jest to kwestia bruku 
na ul. Ogarnej. Przechodzimy do głosowania. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za- jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
6. Remont chodnika ul. Ogarnej na odcinku od ul. Garbary do ul. Pocztowej. 
Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za-jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
7. Zerwanie asfaltu z bruku ul. Kołodziejskiej na odcinku od ul. Piwnej do ul. 

Św. Ducha.  
Jest to odcinek pomiędzy ul. Piwną, a ul. Św. Ducha, który został przez błąd, nie 
wiem, przez co niezrobiony. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za- jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
8. Zerwanie asfaltu z bruku ul. Węglarskiej na odcinku od ul. Św. Ducha do ul. 

Szerokiej.  
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To jest wniosek jak poprzedni, tylko do ul. Szerokiej. Jest tam ulica 
jednokierunkowa, gdzie do tej pory samochody parkowały na chodniku zostały 
wyrzucone na jezdnię.  
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za- jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
9. Remont chodnika ul. Szerokiej po stronie północnej od ul. Węglarskiej do ul. 

Grobli I wraz z uporządkowaniem miejsc postojowych poprzez ich trwałe 
wygrodzenie.  

 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Nie wiem, czy tylko remont chodnika, bo tam są takie wystające wykończenia 
piwnic, i z tym coś też należałoby robić. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Te tematy się przy okazji porządkuje, tak jak na Wajdeloty zrobiono to. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za- jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Kolejny wniosek: 
10. Organizacja konkursu na zagospodarowanie Placu im. Tadeusz Polaka wraz 

z wykonaniem projektu budowlanego.  
Jakieś prace są, ale nikt nie jest w stanie powiedzieć. Plac Polaka to jest plac 
przed Domem Harcerza. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Tzw. mały parking. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Jestem akurat zwolennikiem, żeby tam powstał plac zabaw. Trudne jest to do 
wyobrażenia, ale dużą bolączką turystów jest w ogóle, że mając dzieciaki nie mają 
gdzie na chwilę przystanąć… 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
To będzie zieleniec w tym miejscu? 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
To będzie zieleniec, być może będzie plac zabaw. Podobno jest projekt wykonany 
przez Politechnikę Gdańską. Natomiast koncepcja to jedno, a projekt budowlany, 
który będzie zmuszał do jakiejś inwestycji, to drugie. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za- jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Kolejny wniosek:  
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11. Organizacja konkursu na "Najładniejszy szyld w mieście" - koszt: ~20 000 
złotych. 

Dodam jeszcze, że wszystkie miasta w Polsce to robią, to też trzeba zrobić u nas, a 
jakaś minimalna nagroda dla tych osób, które to potrafią wykonać ze smakiem.  
 
Radna Agnieszka Owczarczak, członek Komisji 
Nie można tego zrobić, jako konkurs Rady Miasta? 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Generalnie jest to konkurs Prezydenta, a z racji tego, że konkursu na najładniejszą 
elewację już nie będzie, bo on się wyczerpał i już go nie ma, więc miejsce na 
konkurs na szyld. Taki pomysł. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za- jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Kolejny wniosek: 
12. Opracowanie koncepcji utworzenia buspasów na ulicach Wały Piastowskie 

- Podwale Grodzkie - Wały Jagiellońskie - Okopowa wraz z ich realizacją po 
oddaniu tunelu pod Martwą Wisła - koszt: ~20 000 zł.   

To jest temat, o którym rozmawialiśmy kilkakrotnie. Oczywiście czekamy na 
otwarcie Tunelu pod Martwą Wisłą, ale tu nie określam terminu, bo to może być 
czerwiec i  
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Gdy piszesz Okopowa, tzn. do Bramy Wyżynnej, tak? 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Tak. Do Bramy Wyżynnej. Jeden pas powinien pójść na autobusy, karetki 
pogotowia, taxi, służby miejskie i usprawnić ruch. Przechodzimy do głosowania. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za- jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Kolejny wniosek: 
13. Wymiana koszy ulicznych na śmieci z posypką z kamienia płukanego, po 

uprzedniej inwentaryzacji, w obszarze Głównego i Starego Miasta na kosze 
wybrane w konkursie na Meble Miejskie. 

Są wykonane prototypy i będą w październiku, podobno są już na składach, albo 
wkrótce będą. Prototypy są już na Targu Węglowym. Tu się nic nie zmarnuje, bo te 
kamienne kosze będą w innym miejscu. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za- jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Kolejny wniosek: 
14. Opracowanie wielowariantowej koncepcji wytyczenia dróg 

jednokierunkowych na terenie Głównego i Starego Miasta.  
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To przez kilka lat było organizowane przez ZDIZ, ale wówczas nikt nie zgłaszał się 
do opracowania takiej koncepcji. Mówię o wielowariantowej, dlatego, że w 
przypadku budowy parkingów podziemnych, np. w ul. Lektykarskiej, no to tu 
specyfika ruchu trochę zmienia. Niemniej jednak nie widzę powodów, dlaczego ta 
uliczka na terenie Starego Miasta ma być dwukierunkowa, bo tym absolutnie 
niczemu nie służy. Wręcz taka ulica powinna być ulicą jednokierunkową, gdzie 
można po prawej stronie zaparkować samochód. Browarna, czy nawet Ogarna 
mogłyby być uliczkami jednokierunkowymi, zrobić miejsca postojowe równoległe, 
czy w igiełkę, i byłoby więcej miejsc parkingowych, a tak stoi się tylko w korku. Na 
Podwalu Przedmiejskim widzę korek już o godz. 13, nie mówiąc o tym, że nie idzie 
tam jechać.  
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za- jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Kolejny wniosek: 
15. Uspokojenie ruchu w dzielnicy Św. Wojciech w oparciu o koncepcję ZDiZ 

poprzez wprowadzenie zawężeń przekroju, azyli dla pieszych, progów 
zwalniających - koszt: 75 000 zł 

 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za- jednogłośnie 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Następny wniosek: 
16. Uzupełnienie miejskiego monitoringu wizyjnego o nowe punkty kamer 

obrotowych w oparciu o koncepcję Wydziału Zarządzania Kryzysowego i 
Ochrony Ludności (ul. Piwna - nowy deptak, ul. Ogarna - nowy deptak, ul. 
Słodowników i Podwale Przedmiejskie (tunel dla pieszych – wejście/wyjście), 
skrzyżowanie ul. Podmłyńskiej i Podwale Staromiejskie, skrzyżowanie ul. 
Podwale Staromiejskie i Stolarska, skrzyżowanie ul. Rajskiej i Heweliusza, 
skrzyżowanie ul. Heweliusza i Łagiewniki, Targ Drzewny z ul. Kowalską) - 
koszt: 420 000 zł. 

Jest to koncepcja już opracowana i ona jest taka dość komplementarna. 
 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Chciałam ten temat poruszyć. Kamer jest coraz więcej i problem bardziej leży w 
tym, kto ma to obsługiwać, monitorować? 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Ta koncepcja akurat zakłada nagrywanie i odtwarzanie post factum. Generalnie 
duże lobby mailowe było w tej sprawie.  
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji  
A to uzasadnienie wynikało z jakiegoś obszaru? 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
To jest koncepcja przygotowana przez Wydział Zarządzania Kryzysowego. 
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Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji  
W oparciu, o co? 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
O ich dane, o dane z Policji. Odwołuje się w paru miejscach tych postulatów do 
koncepcji przygotowanej przez różne instytucje, bo jest to postulat przez nich 
podnoszony. Może sami się nie przebijają, może szukają poparcia, dlatego 
korzystamy jakby z koncepcji, gdzieś tam popierając po prostu.  
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 6 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach 
wstrzymujących się.  

 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Kolejny wniosek. 
17. Ustawienie tablicy pamiątkowej nieistniejącego cmentarza św. Antoniego 

w Brzeźnie. 
To jest mój wniosek z zeszłego roku, który teraz chcę powtórzyć. O tym 
dyskutowaliśmy w zeszłym roku. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 6 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym się. 

  
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Kolejny wniosek. 
18. Remont chodnika przy ul. Targ Węglowy na wysokości Domy Prasy wraz z 

uporządkowaniem miejsc postojowych poprzez ich trwałe wygrodzenie. 
Pomiędzy kioskiem a budynkiem zachował się chodnik i kawałki asfaltu, ten 
chodnik trzeba uporządkować  
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za- jednogłośnie. 
 
Radny Piotr Skiba, członek Komisji 
Zgłosił wniosek: 
19. Przeprowadzenie remontów w starszej części Parku im.  

Reagana w Gdańsku, położonej pomiędzy deptakiem będącym przedłużeniem  
al. Jana Pawła II i ulicy Jagiellońskiej. Chodzi przede wszystkim o remont 
placów zabaw będących w zarządzie ZDiZ obejmujących - wymianę piasku, 
schowanie bądź zabezpieczenie betonowych podstaw drabin i huśtawek, 
które wystają z stwarzają zagrożenie dla przebywających na placach dzieci, 
zamaskowanie metalowych śrub wystających z drewnianych elementów ww. 
urządzeń oraz naprawę uszkodzonych elementów drewnianych tych 
urządzeń, a także poza placami zabaw wymianę lub uzupełnienie 
drewnianych ławek, drewnianych urządzeń do ćwiczeń (ławeczki, słupki 
etc.) oraz drewnianych pomostów w tzw. "botanicznej" części Parku. Stan 
starszej części Parku Reagana pozostaje aktualnie w dużej dysproporcji w 
stosunku do oddanego w bieżącym roku do użytku fragmentu położonego 
pomiędzy ul. Piastowską i Pomorską. Przeprowadzenie ww. remontów w 
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najbliższym czasie będzie z pewnością mniej kosztowne, niż odkładanie ich 
na kolejne lata. 

Odbyłem wizję lokalną tego parku po interwencji. Faktycznie place zabaw są 
niebezpieczne, bo wystają np. metalowe śruby, brakuje niektórych elementów 
drewnianych itd. drewniane pomosty w tzw. części botanicznej są zmurszałe, 
powoduje to niebezpieczeństwo. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za- jednogłośnie. 

 
Wiceprzewodniczący Adam Nieroda 
Zgłosił wniosek: 
20. Montaż oświetlenia na deptaku nad Kanałem Raduni, obok torów 

kolejowych w ciągu pomiędzy Al. Armii Krajowej a ul. Zaroślak. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Poddał pod głosowanie ww. wniosek. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za- jednogłośnie. 
 
Wiceprzewodniczący Adam Nieroda 
Zgłosił kolejny wniosek: 
21. Uzupełnienie elementów małej architektury w przestrzeni publicznej 

Biskupiej Górki i Starego Przedmieścia. 
Biskupia Górka chociażby, dlatego, że tam jest jeden jedyny kosz na śmieci. Mamy 
tam punkt widokowy a tam nie ma żadnej ławki, tak samo jest obok szkoły 21. Jeśli 
chodzi o Stare Przedmieście, to Park przy Klasztorze Franciszkanów, gdzie są 
nieliczne ławki, ale w pozostałych miejscach na Starym Przedmieściu tego nie ma. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Poddał pod głosowanie ww. wniosek. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za- jednogłośnie 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Zgłosił następujący wniosek. 
22. Opracowanie koncepcji dojazdu do osiedla m.in. Spółdzielni "Budowlani" 

przy ul. Bitwy Oliwskiej,  od strony "Drogi Zielonej".  
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Poddał pod głosowanie ww. wniosek. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za- jednogłośnie. 

 
Radna Aleksandra Dulkiewicz, członek Komisji 
Zgłosiła następujący wniosek. 
23. Naprawa przejścia dla pieszych przy ul. Hucisko ( strona północna, 

pomiędzy siedzibą Rady Miasta a Kuratorium). 
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Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Poddał pod głosowanie ww. wniosek. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za- jednogłośnie. 
 
Radny Piotr Grzelak, członek Komisji 
Zgłosił następujący wniosek. 
24. Przywrócenie przejścia dla pieszych przy Teatrze Miniatura przy Alei 

Zwycięstwa. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Poddał pod głosowanie ww. wniosek. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 7 głosami za- jednogłośnie. 
 
Wnioski nr 36-13/13/2/2014 Komisji do budżetu Miasta Gdańska stanowią 
załącznik nr 3 do protokołu. Wnioski zostaną skierowane do Prezydenta Miasta 
Gdańska. 
 

Punkt – 2 
Sprawy wniesione, wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Dariusz Słodkowski 
Poinformował członków Komisji, że 18 września odbędzie się wspólne posiedzenie z 
Komisją Rozwoju Przestrzennego i Ochrony Środowiska. Tematem będzie 
przedstawienie Koncepcji Regulacji Estetyki Miasta – prezentacja propozycji 
ustaleń dotyczących kolorystyki elewacji i dachów, ogrodzeń i posadzek w 
przestrzeniach publicznych w miejscowych planach zagospodarowania 
przestrzennego. 
Spraw wniesionych ze strony członków Komisji nie było. Porządek obrad został 
wyczerpany. Posiedzenie Komisji zostało zamknięte. 
Na tym posiedzenie zostało zakończone – godz. 18:00. 
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